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Kære Venstre-medlem

Hvis jeg startede med at skrive at den forgange uge, åbningsdebatten og
meningsmålingerne går vores vej, så tror jeg at du havde stoppet med at læse - for
det havde da været en påstand, der ikke havde været korrekt.

Denne uges nyhed - og ja, jeg tænker på den med CO2 afgiften - blev serveret lige
ud af posen, og indpakningen..... Tja, der var vist noget man havde glemt!!!
Det var jo ikke lige frem nogen nyhed at den afgift kom, for det står i
regeringsgrundlaget, og har været oppe og vende tidligere - men måden hvorpå
den blev serveret ? Nej den kom godt nok op på bordet på en måde, hvor jeg lige �k
ka�en galt i halsen, må jeg indrømme.

Jeg har ikke set detaljerne i forslaget endnu, men jeg så forleden en mælkeproducent
der stod og fortalte at det ville koste ham ca 12 mio kr i afgifter - og jeg kan kun være
enig i hvad at så efterfølgende sagde: "Ja, �nt nok at vi skal gå forrest, og vise andre

hvordan at man skal gøre det - men hvad nytter det, hvis at vi så lukker alle sammen

?" - den bed må jeg indrømme.

Nu skal vi så også være ærlige og sige, at det er jo hele tiden blevet sagt, at de
penge der opkræves i CO2 afgift, skulle komme tilbage til landbruget - men nu håber
jeg ikke at det bliver en fadæse som mink-balladen, hvor at der går �ere år, før at
det sker.
Jeg savner virkelig at se, hvorledes at de vil gøre det - og hvordan det kommer til at
fungere, og i min verden kan man ikke opkræve en bøjet 5øre, før at man også har
styr på hvordan pengene skal udbetales igen. Det skal være et krav, at tingene
hænger sammen - ellers udsulter man (igen) et helt erhverv, og med al respekt for
minkavlerne, så er det samlede landbrug bare noget større - og konsekvenserne tør
jeg ikke tænke på, for de vil blive enorme.

Og ja, vi kan jo så altid sige, hvorfor opkræve en afgift, for bagefter at sende
pengene tilbage til dem der har betalt ? Er det så kun for at skabe mere
administration inde på de "bonede" gulve ? Jeg synes da ellers vores statsminister
hele tiden har sagt at vi har en administration der skulle ned i størrelse.... Men den
har jeg så nok heller ikke forstået korrekt.

I går i åbningsdebatten hørte jeg et indlæg fra vores tidligere næstformand der
fortalte at Asger Christensen (Venstres mand i EU) havde lagt tal frem fra hans egen
gård, hvor at 1 liter mælk a�ødte en CO2 udledning på 0.1 kg, hvorimod 1 liter mælk
produceret i udlandet a�ødte 2.2 kg CO2 udledning - og så er det de danske
landmænd der skal stra�es/beskattes ? Og det var hvad at de danske køer
a�everede "bagud" der var tænkt på....

Jeg tillader mig så at spørge, hvor mange kg CO2 brænder regeringens egne rejser
til udlandet så af ? Hvad med ministerbilerne ? Skulle de ikke overveje at tage cyklen
i stedet ? Jeg har noget svært ved at forstå, at vore 179 folkevalgte kan bede et helt
erhverv gå forrest, når at de selv går bagerst - den hænger ikke helt sammen.

Nej jeg er absolut ikke blevet "rød" eller "grøn", men logikken har jeg svært ved at se
her - så hvis du sidder med det samme problem, så fortvivl ikke.

Flere medlemmer (og ikke medlemmer) har været forbi, og vi har fået en snak om
det - og jeg forstår til fulde frustrationerne, tvivl ikke på det. Jeg glæder mig til den
24. oktober hvor at vores formand kommer til Bornholm, for det er et af de spørgsmål
jeg håber at få svar på - og hvis du har samme spørgsmål, så hermed en opfordring
til at møde op.

 

ÅBNINGSDEBATTEN I GÅR

Ja, det var en tynd kop the - for der kom et par skud, men krudtet var noget vådt syns
jeg, for der var ikke ligefrem fart over feltet. Jeg læste så også at regeringspartierne
havde aftalt ikke at skyde på hinanden på forhånd - okay, så var den jo sådan set
aftalt.

Det er jo også logisk nok - men det gør det desværre ikke mere spændende at se på.

Jeg bemærkede dog, at skolerne skulle have fjernet 9 ud af 10 regler - det tænker jeg
de bliver glade for, men hvad med resten af det danske erhverv ? Det havde nok
klædt regeringen, at man anvendte samme høstmetode der, og rettede op.

Jeg bemærkede en anden detalje, og det var den med skibsværftet i Odense der
laver vindmøller. De er så store, at man kan kun transportere dem med skib, men det
kræver så at man udbygger sejlrenden - problemet er bare at det er projekteret vil
at tage 10 år. Det vil tage 2 år at lave arbejdet, men de øvrige 8 år er på ansøgninger
og den slags. (Sjovt som at jeg tænkte på Byg her på Bornholm....)

Det er dog et billede som jeg tænker må afstedkomme en vis grad af forundring på
førnævnte bonede gulve. Det er faktisk skræmmende - men �nt at der nu kommer
fokus på det, hvis at det så altså ikke lige bliver begravet i en papirdynge et eller
andet sted. Man kunne jo stille spørgsmålet - nu hvor at vi snakker så meget om
grøn omstilling - hvor meget CO2 det vil koste i behandlingen af sagen ? Jeg ville
gerne vide svaret - for hvis landbruget skal skære ned i CO2 forbruget, skal vores
egen administration så ikke også ?

 

STOLT V-MEDLEM ? JA DET ER JEG !!

.... og det forbliver jeg med at være. V har en lang, lang stolt og imponerende
historie, og vi har en evne til at komme tilbage, stærkere end før - og det forventer
jeg også vi gør nu. Korrekt, der er "udfordringer" nu, men jeg tror på, at der er så
mange gode kræfter i V, at vi nok skal komme op igen. Og så må vi ofre et
"indpaknings-kursus" til dem der serverer tingene noget klodset.

Vi ser ind i en spændende måned, hvor jeg glæder mig til 

24. oktober - medlemsmøde med Jakob Elleman-Jensen
1. november - opstillingsmøde RV og KV

Og jeg håber at se dig der - begge dage, for det er nu vi skal stå sammen, og "rykke
sammen i bussen", så vi kan få vendt de - skal vi ikke bare sige - mindre positive
strømme vi kæmper imod.



Medlemsmødet med vor formand, kan forhåbentlig give nogle svar, men jeg glæder
mig lige så meget til 1/11, hvor at vi kan samles og begynde at sætte det nye hold der
skal trække læsset frem mod KV25 - for den 1/11 skal vi vælge spidskandidaten til
både region- og kommunalvalget. Det bliver SÅ godt !!!

Venlig hilsen

Michael Hornshøj

 

 

 

Ønsker du at kontakte Venstres Kommuneforening i Bornholm, kan du skrive til kiosken3770@gmail.com

Venstres Kommuneforening i Bornholm
c/o Venstres Landsorganisation Søllerødvej 30 Holte 2840 Danmark

 

mailto:kiosken3770@gmail.com

